
Protokół z posiedzenia Komisji Gospodarki i Rozwoju w dniu 9 stycznia 2024 roku 
Centrum Kultury i Inicjatyw Obywatelskich w Podkowie Leśnej, ul. Świerkowa 1 

 
Obecni: 
- Bożena Majewska – Przewodnicząca Komisji 
- Dąbrówka Smolny 
- Alicja Rotfeld-Paczkowska 
- Wojciech Żółtowski 
- Sławomir Lasota 
- Małgorzata Łaskarzewska 
oraz 
Radna Magdalena Eckhoff 
Przedstawicielka Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania Adriana Skajewska 
 
PRZYJĘTY PORZĄDEK POSIEDZENIA: 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 
3. Przyjęcie sprawozdania z pracy Komisji za 2023 rok.  
4. Propozycja planu pracy Komisji na 2024 rok. 
5. Sprawy różne. 
6. Dyskusja nad możliwościami wykorzystania nagrody zdobytej za największą liczbę osób 
zaszczepionych przeciw COVID-19. 
7. Zamknięcie posiedzenia. 
 

Ad. 1) 

Przewodnicząca Komisji Bożena Majewska rozpoczęła posiedzenie o godzinie 19.05,  
przywitała obecnych na posiedzeniu członków Komisji (obecnych 4 członków Komisji: Bożena 
Majewska, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski) oraz stwierdziła 
kworum.  

Przewodnicząca zaproponowała zamianę kolejności omawiania 5 i 6 punktu obrad.  
W wyniku głosowania: 4 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu, nowy porządek 
posiedzenia został przyjęty. 
 

Ad. 2) 

Przewodnicząca Komisji zarządziła przegłosowanie projektu protokołu z posiedzenia Komisji 
Gospodarki i Rozwoju w dniu 14 grudnia 2023 roku. 
W wyniku głosowania: 4 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu, protokół został 
przyjęty. 
 
Ad. 3) 

Przewodnicząca wyświetliła oraz odczytała projekt sprawozdania z prac Komisji Gospodarki i 
Rozwoju za 2023 rok. Radni nie zgłosili uwag do projektu. 



W wyniku jednomyślnego głosowania sprawozdanie Komisji zostało przyjęte. 

Ad. 4) 
Przewodnicząca wyświetliła oraz odczytała projekt planu pracy Komisji Gospodarki i Rozwoju 
na 2024 rok. Radni nie zgłosili uwag do projektu. 
W wyniku jednomyślnego głosowania plan pracy Komisji został przyjęty. 
 
Ad. 5) 
O godzinie 19.20 do obrad dołączyli Radni Sławomir Lasota i Małgorzata Łaskarzewska. 
Obecnych 6 członków Komisji.  
 
Przedstawicielka LGD Adriana Skajewska wyświetliła prezentację dot. działania 
Stowarzyszenia LGD. Powiedziała, że stowarzyszenie działa od 2008 roku i jest organizacją, 
która dzieli małą pulę środków z dużego programu unijnego. Stowarzyszenie organizuję 
konkursy, pisze strategie działania, organizuję cały okres oceny danego projektu, a następnie 
podmiot podpisuje umowę z Marszałkiem. Do stowarzyszenia należy Podkowa Leśna, 
Milanówek i Brwinów. Każda z gmin musi podjąć uchwałę o kontynuacji członkostwa w 
Stowarzyszeniu.  
 
Przewodnicząca zapytała jaki jest koszt członkostwa w Stowarzyszeniu LGD. 
Przedstawicielka LGD Adriana Skajewska powiedziała, że do 2023 roku składka dla Miasta 
Podkowa Leśna wynosiła 0,50 zł od mieszkańca. Od 2024 roku składka roczna będzie 
naliczana innym sposobem i ma wynosić między 12.000 zł-15.000 zł.  
 
Radna Dąbrówka Smolny spytała jakie przedsięwzięcia zostały wykonane dzięki uczestnictwie 
gminy w Stowarzyszeniu LGD. 
Przedstawicielka LGD Adriana Skajewska powiedziała, że wykonano remont elewacji budynku 
CKiIO, strefę ruchu na ul. Świerkowej, pumptrack oraz zakupiono wyposażenie sali muzycznej 
i projektor do CKiIO. Zazwyczaj dotacja uzyskiwana na daną inwestycję w ramach współpracy 
ze stowarzyszeniem wynosi 63%.  
 
Radna Dąbrówka Smolny spytała jaką pulę środków otrzymało Miasto Podkowa Leśna w 
ramach współpracy ze Stowarzyszeniem LGD. 
Przedstawicielka LGD Adriana Skajewska powiedziała, że w latach 2014-2020 gmina 
wykorzystała dotację w wysokości ok. 1.800.000 zł. Rozważane były trzy metody naliczenia 
opłaty członkowskiej: od ilości mieszkańców, od uzyskanych dotacji i od wysokości budżetu 
danej gminy.   
 
Przedstawicielka LGD Adriana Skajewska powiedziała, że uchwała dot. członkostwa w 
stowarzyszeniu musi zostać podjęta do końca lutego ze względu na konieczność 
wprowadzenie nowej strategii. W ramach nowej strategii obowiązującej do końca 2027 roku 
dla gmin do podziału będzie 7 milionów.  
 
Radna Małgorzata Łaskarzewska zawnioskowała o zmianę rodzaju piachu wysypywanego na 
ulice gminne. 
 
Radny Sławomir Lasota zaproponował ponowne podjęcie działań przez Radnych w celu 
zaprzestania wycinki w Lesie Młochowskim.  



 
Ad. 6) 
Przewodnicząca poprosiła członków Komisji o przedstawienie propozycji wydatkowania 
wygranych 3.000.000 zł w ramach szczepień przeciw COVID-19. 
 
Radna Małgorzata Łaskarzewska zgłosiła propozycje: 
- wykonanie analizy potrzeb mieszkańców co do wydatkowania wygranych środków 
- wykonanie przez firmę zewnętrzną projektu programu prozdrowotnego dla mieszkańców, 
który pokazywałby jakie są możliwości gminy w tym zakresie. Realizacją programu 
zajmowałby się zatrudniony w tym celu pracownik urzędu. Mieszkańcy mogliby wybrać na 
jakie zajęcia prozdrowotne chcą uczęszczać i byliby do nich uprawnieni poprzez posiadanie 
karty mieszkańca.  
- remont przychodni na ul. Błońskiej 
 
Radny Wojciech Żółtowski zgłosił propozycje: 
- wykonanie budynku na ul. Jeleniej zapewniającego sale do ćwiczeń i udzielania porad 
zdrowotnych 
 
Radna Dąbrówka Smolny zgłosiła propozycje: 
- podjęcie działań zmierzających do poprawy jakości wody w mieście 
- wykonanie tężni 
- wykonanie inteligentnych przejść dla pieszych 
- sala do ćwiczeń z poradami dietetyka i fizjoterapeuty 
- badania przesiewowe dla mieszkańców 
 
Radny Sławomir Lasota zgłosił propozycje:  
- wykonanie przejazdu pieszo-rowerowego  pod torami WKD na przedłużeniu ul. Topolowej 
- wykonanie ciągu pieszo-rowerowego stanowiącego wejście do Lasu Młochowskiego albo na 
przedłużeniu ul. Dębowej albo jako łącznik pomiędzy ul. Sosnową i 11 Listopada 
- wykonanie nowego ujęcia wody wraz z potrzebną infrastrukturą w celu podniesienia jakości 
wody pitnej 
 
Mieszkaniec powiedział, że warto zdać się na wole mieszkańców i w formie ankiety zebrać 
ich opinie na temat wydatkowania wygranych środków. 
Radny Wojciech Żółtowski powiedział, że na poprzedniej Komisji ustalone zostało, że w 
pierwszej kolejności Radni będą rozmawiać między sobą o propozycjach swoich i tych 
zgłoszonych im przez mieszkańców, a w dalszej kolejności badane będą potrzeby 
mieszkańców w formie ankiety. 
 
Radna Małgorzata Łaskarzewska powiedziała, że warto wydać wygrane środki na cele, na 
które gminy nie otrzymują dotacji. Na inwestycje związane ze ścieżkami rowerowymi lub 
infrastrukturą techniczną gmina ma możliwość pozyskania dofinansowania.  
 
Przewodnicząca powiedziała, że zgłosi się do Urzędu w celu orientacyjnej wyceny 
zgłoszonych przez Radnych propozycji.  
 
 
 



Ad. 7) 

Przewodnicząca zamknęła posiedzenie Komisji o godzinie 20.45. 

 

Protokół sporządziła Marta Myszkowska 

 

Przewodnicząca Komisji  
     Gospodarki i Rozwoju  

/-/ 
Bożena Majewska 

 


